
Доступ частково обмежений 

 
ЧЕРКАСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

VIII скликання 

 

ПРОТОКОЛ  

 

25 липня 2022 року   м. Черкаси     № 28 

 

засідання постійної комісії з питань  

соціально-економічного розвитку,  

бюджету та фінансів 

 

 

ПРИСУТНІ: 

голова постійної комісії - * 

заступник голови постійної комісії - * 

секретар постійної комісії – * 

 

Члени комісії: * 

 

ВІДСУТНІ члени комісії:* 

 

Список присутніх запрошених додається (додаток 1). 

 

Порядок денний: 

1. Про розпорядження Черкаської обласної  військової адміністрації від 

23.06.2022 № 217 «Про перерозподіл субвенції з обласного бюджету» 

2. Про розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

28.06.2022 № 221 «Про внесення змін до рішення Черкаської обласної 

ради від 21.12.2021 № 10-12/VIII» 

3. Про розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

28.06.2022 № 222 «Про розподіл додаткової дотації з державного 

бюджету» 

4. Про розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

06.07.2022 № 235 «Про внесення змін до розпорядження Черкаської 

обласної військової адміністрації від 30.05.2022 № 198» 

5. Про розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

06.07.2022 № 236 «Про перерозподіл видатків обласного бюджету» 
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6. Про розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

06.07.2022 № 237 «Про розподіл видатків міжбюджетних 

трансфертів» 

7. Про розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

06.07.2022 № 238 «Про перерозподіл видатків обласного бюджету» 

8. Про розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

12.07.2022 № 247 «Про виділення коштів з резервного фонду» 

9. Про розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

12.07.2022 № 248 «Про внесення змін розпорядження Черкаської 

обласної військової адміністрації від 06.04.2022 № 137» 

10. Про розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

12.07.2022 № 250 «Про розподіл субвенції з державного бюджету» 

11. Про розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

12.07.2022 № 251 «Про виділення коштів з резервного фонду» 

12. Про розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

22.07.2022 № 262 «Про внесення змін до рішення Черкаської обласної 

ради від 21.12.2021 № 10-12/VIII» 

13. Про розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

22.07.2022 № 263 «Про розподіл міжбюджетних трансфертів» 
 

* звернувся стосовно звіту по бюджету розпорядників ресурсів, про 

наявність резервів. 

Головуючий повідомив, що дане питання не вносилося. Запропонував 

розглянути в питанні «Різне».  

ГОЛОСУВАЛИ: 

 «За» - 12,   «Проти» – 0,   «Утрималися» - 0,   «Не голосували» - 0. 

(рішення прийнято) 

ВИРІШИЛИ: порядок денний прийняти за основу і в цілому. 

 

1. СЛУХАЛИ: 

* про перерозподіл субвенції з обласного бюджету. 

* звернувся з проханням підтримати перерозподіл, що  здійснюється між 

територіальними громадами, органами місцевого самоврядування. Наявні 

кошти спрямовуються на поховання учасників бойових дій і для осіб з 

інвалідністю, які постраждали від бойових дій. В деяких громадах є залишки 

коштів, в деяких не вистачає. Тому розподіл здійснюється в межах того фонду, 

що наявний. Кошти спрямовуються на Мокрокалигірську, 

Червоносолобідську та Шрамківську сільські територіальні громади, 

Золотоніську міську територіальну громаду із Черкаської міської 

територіальної громади.  

ВИСТУПИЛИ: 

* запропонував узгодити з депутатами такий момент: у супровідних 

листах до розпоряджень йдеться мова про те, що просимо розглянути на 

засіданні комісії розпорядження військової адміністрації. Стаття 23 

Бюджетного кодексу говорить «щодо обов’язковості погоджень з комітетом 
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Верховної Ради, комісіями. Таким чином є не обов’язковим погодження 

розпоряджень органів виконавчої влади. Питання в першу чергу до 

адміністрації: погодження висновків шляхом голосування чи взяття до відома? 

* пояснив, що це було прохання депутатів погоджувати. 

* запропонував питання погодження сформулювати разом. 

*повідомив що це було прохання депутатів і адміністрація почула. Тому 

вважає, що правильним буде відповідальність разом нести затверджуючи 

погоджувати чи відмовляючи цим листам. Наголосив, що було б правильним 

голосувати, бо збираються за проханням військової адміністрації. 

* повідомив, що питання було не скільки узгоджувати, питання було про 

визначення з нами узгоджують чи не узгоджують. Мова йде про випадки де з 

депутатами не узгоджують, а є випадки, де узгоджують. Сьогодні погоджують 

всі. Тому потрібно визначитися або вони всі погоджуються або не 

погоджуються ніяк і просто приймаються розпорядженням військової 

адміністрації в умовах воєнного стану. 

Головуючий процедурне питання, що запропонував Олександр 

Романович щодо погодження розпорядження чи просто брати до відома, 

поставив на голосування.  

ГОЛОСУВАЛИ: 

«За» - 9,   «Проти» – 0,   «Утрималися» - ,   «Не голосували» - 4. 

(рішення прийнято) 

ВИРІШИЛИ:  

шляхом голосування погоджувати розпорядження Черкаської обласної 

військової адміністрації. 

Головуючий поставив на голосування погодження розпорядження 

Черкаської обласної  військової адміністрації від 23.06.2022 № 217 «Про 

перерозподіл субвенції з обласного бюджету». 
ГОЛОСУВАЛИ: 

 «За» - 12,   «Проти» – 0,   «Утрималися» - 0,   «Не голосували» - 0. 

(рішення прийнято) 

ВИРІШИЛИ:  

погодити розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації 

від 23.06.2022 № 217 «Про перерозподіл субвенції з обласного бюджету». 
Розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

23.06.2022 № 217 «Про перерозподіл субвенції з обласного бюджету» 

додається до протоколу (додаток 2). 
Висновок додається (додаток 3). 

2. СЛУХАЛИ:  

* про розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

28.06.2022 № 221 «Про внесення змін до рішення Черкаської обласної ради від 

21.12.2021 № 10-12/VIII. 

*повідомила, що змінами до бюджету внесено: 

по Департаменту будівництва збільшено призначення на 52,7 млн грн за 

рахунок залишку коштів субвенції з державного бюджету місцевим бюджетам 

на реалізацію інфраструктурних проєктів та розвиток об’єктів соціально-
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культурної сфери, що утворився станом на 1 січня 2022 року по об’єкту 

будинок культури на 700 місць в місті Каневі; 

за рахунок вільного залишку коштів загального фонду спрямовано на 

управляння цивільного захисту на виконання програми територіальної 

оборони Черкаської області 1,4 млн грн для військової частини та 100 тис грн 

для Черкаського обласного територіального центру комплектування та 

соціальної підтримки. 

ВИСТУПИЛИ:  

*вказав, що у розпорядженні дві позиції, які абсолютно різні по своєму 

змісту в частині положення Бюджетного кодексу. Сума 52,7 млн грн - це по 

суті розвиткова субвенція державного бюджету і виходить так, що в умовах 

воєнного стану забезпечувати розвиткову складову не нового об’єкту, який 

знаходиться у всіх на очах. Перипетії з цього приводу відбуваються з минулого 

року. Рік назад з третьої спроби обласна державна адміністрація переконала 

депутатів про те, щоб увести в тіло обласного бюджету цю субвенцію з 

державного бюджету. Але чомусь до кінця року вона не була використана. 

Сьогодні вже маємо середину липня наступного року. З моменту, коли із 

Канева поїхав президент, презентувавши відкриття нового об’єкту в рамках 

державної ініційованої ним програми «Велике будівництво», нікого там не 

було. Яка доцільність об’єкту саме сьогодні в умовах воєнного стану, чи не 

буде в нас подвійних стандартів в частині того, що є інші розвиткові об’єкти, 

які вкрай треба фінансувати? Вони не фінансуються, бо постанова Кабінету 

Міністрів України № 590 забороняє. 

* відповіла, що оскільки ця субвенція носить цільовий характер, на інший 

об’єкта вона не може бути спрямована. Що стосується інших об’єктів, на 

залишку залишилася частина субвенцій, які можна сьогодні використати. 

* повідомив, що зараз хочемо зрозуміти актуальність цього проєкту, бо 

всі інші залишаються поза межею уваги. Це і придбання стільців у школи для 

столової і багато ін. Скільки звернень було в область для того, щоб все це 

профінансувати, бо це потрібно дітям в школу, але вони залишилися 

відхиленими. Є  цільові субвенції в місцевих бюджетах на сотні мільйонів 

гривень, але на сьогоднішній день вони завислі. 

* наголосила на тому, що мова йде про введення у бюджет залишку для 

того, щоб він був використаний за призначенням. А далі вже йде процедура 

оплати в органах державного казначейства відповідно до постанови Кабміну 

№590. При завершенні бюджетного року ці кошти будуть забрані до 

державного бюджету. Ці кошти залишилися на 1 січня 2022 року по тій 

причині, що змінами до Закону України «Про державний бюджет України на 

2021 рік» була прописана умова, що залишки цієї державної субвенції повинні 

залишитися на рахунку обласного бюджету. 

* (до *РІЗНИКА О.П.) запитав, на яку суму сформовані акти виконаних 

робіт у відповідності до проєкту? 

*відповів, що залишок коштів в сумі 52,4 млн грн дасть можливість 

ввести в експлуатацію та завершити всі роботи.  
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*запитав чи є ризики, що коштів державної субвенції не вистачить на 

повну реалізацію проєкту. Наголосив на тому, що попередній голова обласної 

державної адміністрації особисто заявив про відкриття, тільки ковід заважав 

повноцінно його використовувати. Чи можна його зараз використовувати так 

як тоді було сказано? 

* відповів, що ризик є, але будуть намагатися завершити і ввести в 

експлуатацію в рамках цих коштів. Якщо ця споруда зайде в опалювальний 

сезон без опалення, вся робота буде марна. Де- юре не можна, де-факто можна. 

* зауважив, що коли мова йде про воєнний стан, я як ніхто інший розуміє, 

що це таке, як він діє і які правові режими воєнного часу вводяться, які 

пріоритети держави є, на що акцентуємо увагу, де підтримуємо позицію і де 

не підтримуємо. Коли питання стоїть про будинок культури у воєнний стан, 

звичайно воно викликає відповідну реакцію. Зазначив, що виносячи це 

питання, виконують певний акцент вищого державного керівництва на те, що 

цей об’єкт має бути проплачений, оскільки роботи там виконано на 37 млн грн, 

тобто всі акти внесені в казначейство, перевірені додатково. І на 37 млн грн 

підрядник, умовно кажучи, вклав свої кошти. Тому і виноситься це питання 

для того, щоб почути і побачити підтримку в розумінні того, що всі роблять 

єдину справу. 

* пояснив чому це так важливо. Це звернення Канівської територіальної 

громади. Вже є три листа звернення. По комунальних платіжках наявна 

заборгованість в 11 млн грн. Є домовленість з Міністерством культури для 

того, щоб обєкт був закритий і утримання було з державного бюджету. Якщо 

зараз цього не зробити, то Канівська територіальна громада буде тягнути на 

собі ввесь опалювальний сезон. 

*наголосив на тому, що якщо зараз не підтримати це питання, не буде 

можливості зробити оплату. На наступний рік, коли буде розподіл коштів,  

потрібні будуть кошти і на школи і на інші витрати. Але зробити це буде не 

можливо, бо буде рішення суду, яке заблокує рахунки і зобов’яже виплатити 

52 млн грн. Вказав, що це кошти державної субвенції і безпосередньо 

направлені на цей обєкт. Попросив підтримати. 

* подякував доповідачам. Висунув пропозиція погодити розпорядження 

№ 221 та поставив на голосування.  

ГОЛОСУВАЛИ: 

«За» - 12,   «Проти» – 0,   «Утрималися» - 0,   «Не голосували» - 0. 

(рішення прийнято) 

ВИРІШИЛИ: 

погодити розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації 

від 28.06.2022 № 221 «Про внесення змін до рішення Черкаської обласної ради 

від 21.12.2021 № 10-12/VIII. 

Розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

28.06.2022 № 221 «Про внесення змін до рішення Черкаської обласної ради від 

21.12.2021 № 10-12/VIII додається до протоколу (додаток 4). 

Висновок додається (додаток 5). 

3.СЛУХАЛИ:  
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* про розподіл додаткової дотації з державного бюджету. 
*повідомив, що у першій фазі активних бойових дій було дуже багато 

переселенців. Деякі їхали транзитом через область, дехто залишився. Їх їх 

розташовували в гуртожитках*, і далі відповідно до постанов Кабінету 

Міністрів «Про затвердження Порядку відшкодування» подали на 

відшкодування саме там, де перебували тимчасово переміщені особи. Держава 

виділила фінансовий ресурс за березень в об’ємі 1млн 750 тис грн. Зокрема це 

було по школах-інтернатах* (4 заклади) в межах 300 тис грн, професійно-  

технічні заклади - трішки більше 1 млн грн і заклади фахової передвищої 

- 404 тис грн. Ми їх вводимо в бюджет, щоб компенсувати цим закладам їх 

витрати на комунальні. Прошу підтримати. 

ВИСТУПИЛИ: 

*запитав, чи це освітня субвенція 

*відповів, що це компенсація комунальних послуг тим закладам, де 

проживали тимчасово переміщені особи. Держава повертає кошти. Не 

повністю покриває витрати. Це перший транш . Залишається невеликий борг 

за березень і включно по червень. Це буде в межах 2,5 млн грн. Це виключно 

на заклади обласної комунальної власності, які фінансуються з обласного 

бюджету. Держава повертає в межах 40% того, що витратили.  

* пояснив, що цю інформацію збирають вони. Це постанови Кабінету 

Міністрів Країни №№ 261, 333. ОТГ надають повністю інформацію по 

комунальних підприємствах, все що вони запросили. Замовляють кошти в 

Міністерстві фінансів і потім все відшкодовується.  

*запропонував припинити обговорення та перейти до голосування.  

ГОЛОСУВАЛИ: 

«За» - 12,   «Проти» – 0,   «Утрималися» - 0,   «Не голосували» - 0. 

(рішення прийнято) 

ВИРІШИЛИ:  

погодити розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

28.06.2022 № 222 «Про розподіл додаткової дотації з державного бюджету». 

Розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

28.06.2022 № 222 «Про розподіл додаткової дотації з державного бюджету» 

додається до протоколу (додаток 6). 
Висновок до додається (додаток 7). 

3.СЛУХАЛИ:  

*КРАМАР С. В. - начальника відділу бухгалтерського обліку фінансів та 

роботи з персоналом-головного бухгалтера Департаменту агропромислового 

розвиу Черкаської обласної державної адміністрації. 

*пояснила, що вносилися зміни відповідно до постанови Кабінету 

Міністрів № 238. На придбання продовольчих товарів була передбачена сума 

131,004 млн грн, а постановою Кабінету Міністрів України від 10.06.2022 № 

670 була уточнена сума на 47,49 грн так як продовольчих товарів було 

придбано на 131 004047,49 грн. 

ВИСТУПИЛИ:  
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* розповіла про врегулювання: 17 грн зняли з Управління охорони 

здоров’я і додали на Департамент агропромислового розвитку. 

* Головуючий запропонував перейти до голосування про погодження 

даного розпорядження. 

ГОЛОСУВАЛИ: 

«За» - 12,   «Проти» – 0,   «Утрималися» - 0,   «Не голосували» - 0. 

(рішення прийнято) 

ВИРІШИЛИ: 

погодити розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

06.07.2022 № 235 «Про внесення змін до розпорядження Черкаської обласної 

військової адміністрації від 30.05.2022 № 198». 

Розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

06.07.2022 № 235 «Про внесення змін до розпорядження Черкаської обласної 

військової адміністрації від 30.05.2022 № 198» додається до протоколу 

(додаток 8). 

Висновок додається (додаток 9). 

4. СЛУХАЛИ:  

* про перерозподіл видатків обласного бюджету у межах загального 

обсягу бюджетних призначень, передбачених Управлінню охорони здоров’я 

Черкаської обласної державної адміністрації. 

*пояснила, що забезпечують відшкодування витрат, які несуть 

психіатричні заклади на переміщення особи, яка вчинила злочин, в 

спеціальний лікувальний заклад з метою обов’язкового її лікування та 

запобігання вчиненню нею суспільно небезпечних діянь. 

Сьогодні знаходяться на лікуванні жителі м. Черкаси, для яких міським 

судом винесено рішення про необхідність примусового лікування. 

КНП «Черкаська обласна психіатрична лікарня Черкаської обласної 

ради» не увійшло до Переліку спеціальних закладів охорони здоров’я, що 

можуть надавати ПЗМХ. Надання спеціалізованої допомоги жителям 

Черкаської області, яким рішенням суду призначено ПЗМХ, планується 

проводити у спеціальному закладі з надання психіатричної допомоги КП 

«Обласний заклад з надання психіатричної допомоги Полтавської обласної 

ради». 

Планується здійснити перерозподіл видатків обласного бюджету у межах 

загального обсягу бюджетних призначень, передбачених головному 

розпоряднику бюджетних коштів та відповідальному виконавцю бюджетних 

програм - Управлінню охорони здоров’я Черкаської обласної державної 

адміністрації, шляхом зменшення видатків споживання загального фонду 

„Санаторно-курортна допомога населенню“ на 100 000 грн. та відповідного 

збільшення видатків „Субвенція з місцевого бюджету на утримання об’єктів 

спільного користування чи ліквідацію негативних наслідків діяльності 

об’єктів спільного користування“ для надання субвенції обласному бюджету 

Полтавської області. 
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*наголосив на тому, обговорювали з деякими членами бюджетної комісії 

відповідні звернення від районів. Прохав би, щоб ваше Управління 

підготувало хоч коротку інформацію на наступне засідання бюджетної комісії 

для порівняння заробітних плат основних працівників первинних і вторинних 

закладах медичної допомоги, і по яких закладах критичні ситуації. Щоб 

спільно з обласною адміністрацією вживали заходів і не допускали того 

відтоку лікарського складу, який наразі спостерігається. 

* запитав яка ситуація з пальним по закладах охорони здоров’я. 

Телефонують головні лікарі і говорять проте, що якщо заробітну плату, 

харчування та ліки обіцяють дати, то пального не буде. 

* відповів, що кожна лікарня заключила угоду з постачальником. В них є 

талони. Домовляються з постачальником, щоб вони їх заправляли. НСЗУ дає 

кошти на заробітну плату, медикаменти, харчування і на пальне. Кожен 

головний лікар планує скільки коштів виділити на пальне, скільки коштів на 

харчування, медикаменти. Це функція кожного головного лікаря.  

* зауважив, що з виступу                  * слідує, що багато головних лікарів 

не вміють планувати доходи на свої видатки. Проблема ця існує, чи це невдале 

керівництво головних лікарів? 

* зазначив, що проблема існує. На сьогоднішній день, якщо директор 

нормально спланував, у нього буде запас на 2-3 місяці наперед. Кожна лікарня 

заробляє кошти і може витратити їх на ті видатки, які вкрай необхідні. 

* додала, що цей місяць немає коштів. Управління охорони здоров’я, 

Національна служба здоров’я збирали директорів з питання ефективності 

використання коштів по Програмі медичних гарантій що стосується 

первинної, спеціалізованої, вторинної ланок. Очікується надходження коштів 

від кредиторів. Сьогодні жоден заклад в Україні за липень не отримав кошти. 

В кого кошти є – заплатили аванс. В кого немає – виставили заборгованість. 

Заборгованість є по області. Це видно з онлайн таблиць Програми. Всі бачать 

заборгованості, середню заробітну плату по лікарю, медсестрі, санітарці, 

іншому персоналу. Вся інформація прозора.  

Головуючий запропонував погодити розпорядження. 

ГОЛОСУВАЛИ: 

«За» - 12,   «Проти» – 0,   «Утрималися» - 0,   «Не голосували» - 0. 

(рішення прийнято) 

ВИРІШИЛИ:  

погодити розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

06.07.2022 № 236 «Про перерозподіл видатків обласного бюджету». 

Розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

06.07.2022 № 236 «Про перерозподіл видатків обласного бюджету» додається 

до протоколу (додаток 10). 

Висновок додається (додаток 11). 

5. СЛУХАЛИ: 

* про розподіл видатків міжбюджетних трансфертів. 
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* повідомила, що бюджету м. Черкаси виділена субвенція в сумі 4,5 млн 

грн. За рахунок цих коштів було придбано дерматом і торакоскоп. Торакоскоп 

дозволяє проводити малоінвазивні оперативні втручання на легенях та 

плевральних порожнинах. Дерматом використовується для пересадки шкіри 

при великих ділянках пошкодження та заживлення ран. 

ВИСТУПИЛИ:  

*запропонував перейти до голосування про погодження розпорядження 

№ 237. 

ГОЛОСУВАЛИ: 

«За» - 12,   «Проти» – 0,   «Утрималися» - 0,   «Не голосували» - 0. 

(рішення прийнято) 

ВИРІШИЛИ: 

погодити розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації 

від 06.07.2022 № 237 «Про розподіл видатків міжбюджетних трансфертів». 

Розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

06.07.2022 № 237 «Про розподіл видатків міжбюджетних трансфертів» 

додається до протоколу (додаток 12). 

Висновок до розпорядження додається (додаток 13). 

6. СЛУХАЛИ:  

* про перерозподіл видатків обласного бюджету. 

* звернувся з проханням про перерозподіл видатків по Комплексній 

програмі щодо медичного, соціального забезпечення, адаптації, психологічної 

реабілітації, де ми передбачали кошти на санітарно-курортне оздоровлення 

учасників АТО. В зв’язку з військовими діями кошти не використовуються. У 

Каневі є комунальний заклад «Центр матері і дитини», де максимально можуть 

знаходяться 10 мамочок з дітками, які опинилися в складних життєвих 

обставинах. На сьогоднішній день там перебуває 5 мам і 6 дітей. Кошти 

потрібні на харчування, з розрахунку 20 ти. грн на місяць на роботу Центру. 

Просимо 120 тис грн розподілити на «Центр Матері та дитини».  

ВИСТУПИЛИ: 

* запитав, як вирішили проблему з водою. Мідні труби. 

* відповів, що опалення зробили, труби замінили, зробили фронтони.  

* запитав чи є запитання до Руслана Олександровича та поставив на 

голосування питання про погодження розпорядження.  

ГОЛОСУВАЛИ: 

«За» - 12,   «Проти» – 0,   «Утрималися» - 0,   «Не голосували» - 0 

(рішення прийнято) 

ВИРІШИЛИ: 

погодити розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації 

від 06.07.2022 № 238 «Про перерозподіл видатків обласного бюджету». 

Розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

06.07.2022 № 238 «Про перерозподіл видатків обласного бюджету» додається 

(додаток 14). 

Висновок додається (додаток 15). 
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7. СЛУХАЛИ:  

* про виділення коштів з резервного фонду. 

* повідомив, що передбачалося придбання паливно-мастильних 

матеріалів на суму 10 млн грн та необхідного обладнання для системи 

сповіщення на 118,2 тис грн. Провели аналіз використання паливно-

мастильних матеріалів службами критичних інфраструктур таких як військова 

адміністрація, Служба місцевих автомобільних доріг, Нацгвардія, Управління 

Державного агентства рибного господарства, Національна поліція, Поліція 

охорони, екстрена медична допомога, ДСНС і всіх служб, які задіяні в процесі 

забезпечення безпеки в умовах воєнного стану. Виходить сума майже 11 млн 

грн. Це місячна потреба в 88 т дизельного пального і 131 т бензину. Паливно-

мастильні матеріали знаходяться у вигляді талонів та в наливі. Для створення 

резерву необхідно 10 млн грн. Виділялися гроші на систему проєктування 

системи сповіщення в сумі 160 тис грн. Відповідно цього проєкту зробили ряд 

закупок, щоб обладнання працювало. На сьогоднішній день ця система більш 

менш працює. Потрібне додаткове придбання комп’ютера, щоб створити 

основне джерело інформації та додаткових модемів, які будуть покращувати 

систему надсилання * сигналу до сирен без затримки на суму 118 тис грн. Коли 

система буде протестована, потрібно знову зробити проєкт. Система 

оповіщення працює* від військової адміністрації до районів. Дальше вона не 

працює. Працює за рахунок старих систем оповіщенн*. Сирени* є, вони свою 

функцію виконують, але недостатньо. 

ВИСТУПИЛИ: 

* запитав, чи Військовий комісаріат, територіальні військові об’єднання 

* теж включені до цієї Програми? Яку потребу вони заявляли? 

* підтвердив, що всі включені до Програми. Черкаський район не 

подавав заявок.  

* пояснив, що заявка для потреб військового комісаріату - 12 тон 

дизельного палива і 35 тон бензину А-95. Це потрібно для першочергового 

перевезення особового складу, який доставляється в навчальні центри. 

Головуючий запропонував перейти до голосування про погодження 

розпорядження № 247. 

ГОЛОСУВАЛИ: 

«За» - 12,   «Проти» – 0,   «Утрималися» - 0,   «Не голосували» - 0. 

(рішення прийнято) 

ВИРІШИЛИ: 

погодити розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації 

від 12.07.2022 № 247 «Про виділення коштів з резервного фонду». 

Розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

12.07.2022 № 247 «Про виділення коштів з резервного фонду» додається до 

протоколу (додаток 16). 

Висновок до розпорядження додається (додаток 17). 

8. СЛУХАЛИ: 

* про внесення змін до «Про розпорядження Черкаської обласної 

військової адміністрації від 06.04.2022 №137». 
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*пояснив, що на даний час кількість перевезень збільшилася. Це 

компенсація за перевезення різних категорій населення, особового складу ЗСУ 

та військових формувань*. Фактично перевозимо по декілька разів на 

тиждень.  

ВИСТУПИЛИ: 

* запитав, чи це і відшкодування і приватним перевізникам? 

* пояснив що фактично кожен тиждень виїжджають. Бувають великі 

перевезення до 200 осіб. 

* запитав як здійснюється перевезення з госпіталя до військової частини*, 

далі на реабілітацію*. 

* пояснив, що перевезення здійснюються через звернення до голови 

обласної військової адміністрації. 

* додав, що перевезення здійснюються через військову адміністрацію або 

голів районних державних адміністрацій. Вони керують цим процесом і 

знають куди, коли і скільки потрібно перевозити. Отримують заявку, потім 

виконують. 

Головуючий поставив на голосування розпорядження №248. Прошу 

голосувати. 

ГОЛОСУВАЛИ: 

«За» - 12,   «Проти» – 0,   «Утрималися» - 0,   «Не голосували» - 0. 

(рішення прийнято) 

ВИРІШИЛИ:  

погодити розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

12.07.2022 № 248 «Про внесення змін до розпорядження Черкаської обласної 

військової адміністрації від 06.04.2022 №137». 
Розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

12.07.2022 № 248 «Про внесення змін до розпорядження Черкаської обласної 

військової адміністрації від 06.04.2022 №137» додається (додаток 18). 

Висновок додається (додаток 19). 

9. СЛУХАЛИ:  

* про розподіл субвенції з державного бюджету. 

* повідомила, що 24.06.2022 була прийнята постанова Кабінету 

Міністрів України від 24.06.2022 № 709 «Про перерозподіл деяких видатків 

державного бюджету, передбачених Міністерству охорони здоров’я на 2022 

рік, і внесення зміни до Порядку та умов надання у 2022 році субвенції з 

державного бюджету місцевим бюджетам на здійснення підтримки окремих 

закладів та заходів у системі охорони здоров’я». Для Черкаської області було 

виділено субвенцію в розмірі 23742,5 тис грн. Ці кошти спрямовуються на 

заклади охорони здоров’я визначені законодавством. Це КЗ «Черкаський 

обласний спеціалізований Будинок дитини», судово-медична експертиза, 

медико-соціальна експертиза, КЗ «База спеціального медичного постачання“, 

забезпечення патанатомічної служби. На обласну лікарню кошти 

спрямовувалися на пів року, щоб забезпечити видатки на ІІ півріччя 2022 року. 

Але кошти розподілено для забезпечення першочергових видатків окремих 
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закладів охорони здоров’я. За рахунок цього виникає економія коштів 

відносно бюджету, які раніше закладалися в означених закладах. 

ВИСТУПИЛИ: 

* запитав, чи є запитання до доповідача. Запропонував погодити 

розпорядження № 250 шляхом голосування. 

ГОЛОСУВАЛИ: 

«За» - 12,   «Проти» – 0,   «Утирался» - 0,   «Не голосували» - 0. 

(рішення прийнято) 

ВИРІШИЛИ:  

погодити розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

12.07.2022 № 250 «Про розподіл субвенції з державного бюджету». 

Розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

12.07.2022 № 250 «Про розподіл субвенції з державного бюджету» додається 

(додаток 20). 

Висновок додається (додаток 21). 

10. СЛУХАЛИ:  

* про виділення коштів з резервного фонду. 

* повідомив, що у військових* є потреба в закупівлі матеріалів. Ми 

закуповуємо багато лісу і інші матеріали, які їм надаємо згідно заявок: плівка, 

гвіздки, мішки, скоби, дріт, сітки. Територіальна оборона  * отримала ліс, зараз 

буде постачання другої партії матеріалів. 

ВИСТУПИЛИ: 

*запитав, чи в повному обсязі виконується замовлення. 

* відповів, що заявки виконують повністю, навіть більше. Співпрацюють 

з головою військової адміністрації. На сьогоднішній день не вирішених питань 

немає. Не відмовляють ні в чому. Харчуванням забезпечені на рік наперед. 

Питання перевезення особового складу* взагалі не постає. 

*запитав, як врегульовано питання про виділення ресурсу на державний 

бюджет. 

* повідомила, що питання врегульовано. Якщо субвенція державного 

бюджету, наприклад по Програмі «Територіальна оборона»*, надається на 

окрему військову частину, то це йде як субвенція на соціально-економічний 

розвиток з місцевого бюджету і тоді ці кошти надходять на конкретну 

військову частину*. Якщо виділяється субвенція з місцевого бюджету без 

цільового напрямку, то вона виділяється по іншому коду класифікації і йде 

напряму до підрозділу*, який звернувся. 

* наголосив на тому, що вони діють як окрема юридична особа, яка має 

фінансову службу. Все, що прийшло по субвенції на підрозділ, нікуди не 

перейшло.  

*запитав, як вирішено питання фінансування добровольчих формувань*. 

Хто курирує добровольчі формування * міста? Хто куратор? 

*  відповів, що добровольчими формуваннями * міста є 156 батальйон*. 

Куратором є командир батальйону*. 
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* пояснила, що мова йшла про інше. Про цільове спрямування коштів з 

місцевого бюджету на конкретну військову частину*, а не на формування*. 

Практика їх фінансування- територіальна громада, яка дає дозвіл на створення 

цього формування*, приймає відповідну програму і забезпечує заходи з 

організації, підготовки, підтримання формувань*. 

* повідомив, що в рамках ресурсу на територіальну оборону* було 

виділено першочергово 3 млн грн. Були зауваження, що використано лише 

половину чи навіть менше.  

* відповів, що використано 100 відсотків. На сьогодні використовують 

все, що виділяється. 

*подякував за інформування. Запропонував проголосувати за погодження 

розпорядження № 251. 

ГОЛОСУВАЛИ: 

 «За» - 12,   «Проти» – 0,   «Утрималися» - 0,   «Не голосували» - 0. 

(рішення прийнято) 

ВИРІШИЛИ: 

погодити розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

12.07.2022 № 251 «Про виділення коштів з резервного фонду». 

Розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

12.07.2022 № 251 «Про виділення коштів з резервного фонду» додається 

(додаток 22). 

Висновок додається (додаток 23). 

11. СЛУХАЛИ: 

* про внесення змін до рішення Черкаської обласної ради від 21.12.2022 

№ 10-12/VІІІ. 

* пояснила, що даним розпорядженням вносяться зміни до обласного 

бюджету в частині перерозподілу коштів між головними розпорядниками. З 

одних розпорядників знімається і спрямовується на залишок. Також 

спрямовано вільний залишок загального фонду в обсязі 732, 2 тис грн по 

наступних розпорядниках:  

- Управління охорони здоров’я – 25 млн грн на об’єкт «Реконструкція 

частини приміщень радіологічного корпусу обласного центру 

променевої терапії та радіаційної онкології Комунального 

некомерційного підприємства «Черкаський обласний онкологічний 

диспансер Черкаської обласної ради»; 

- 86 тис грн спрямовуються на заміну газового котла КНП «Черкаський 

обласний дитячий кардіоревматологічний санаторій «Городище»». Там 

на сьогоднішній день розміщені переселенці; 

- по Департаменту соціального захисту населення здійснено внутрішній 

перерозподіл, а також додаткові кошти, які перерозподіляємо з інших 

розпорядників. 7,2 млн грн спрямовуються для проведення капітального 

ремонту котелень в Гельмязівському, Вікторівському, Смілянському та 

Будищанському психоневрологічних інтернатах; 
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- 3,5 млн грн спрямовуються для поточного ремонту та придбання 

будівельних матеріалів для облаштування місць перебування 

евакуйованих осіб у обласних інтернатних закладах; 

- 150 тис грн спрямовується на придбання трансформаторної підстанції 

Гельмязівським психоневрологічним інтернатом; 

- по Департаменту будівництва Черкаської обласної державної 

адміністрації спрямовується 6,4 млн грн на завершення будівництва 

об’єкту «Реконструкція будівлі приймального відділення з підвалом» 

(літ S-І) під корпус № 2 Черкаського обласного кардіологічного центру. 

Також спрямовуються 14,271 тис грн по об’єктах: 

o капiтальний ремонт дев’ятиповерхових корпусів КНП «Черкаська 

обласна лікарня Черкаської обласної ради» по вул. Менделєєва, 3 

в м. Черкаси (на оплату сертифікату) – 11,960 тис. грн; 

o капiтальний ремонт дев’ятиповерхових корпусів КНП «Черкаська 

обласна лікарня Черкаської обласної ради» (на виготовлення та 

формування страхового фонду документації) – 2,311 тис грн.  

Це здійснюється за рахунок зменшення призначень по Управлінню 

охорони здоров’я – 20,5 млн грн у зв’язку з виділенням субвенції. 

9 млн грн знімаються з Департаменту будівництва облдержадміністрації. 

Це те, що було передбачено співфінансуванням проєктів, які реалізуються за 

рахунок коштів державного фонду регіонального розвитку. Були в бюджеті, 

але їх не використовували. 

5 млн грн знімаються з Управління у справах сім’ї, молоді та спорту 

облдержадміністрації. Це економія призначень за 6 місяців. 

1,2 млн грн знімаються з Управління комунікацій облдержадміністрації. 

Також економія призначень по двох програмах. З них 300 тис грн - виконання 

програми розвитку громадського суспільства на 2022-2026 роки та 900 тис грн 

знімаємо з програми розвитку інформаційного простору Черкаської області на 

2019-2023 роки.  

Знімаються 1,2 млн грн по Управлінню культури та охорони культурної 

спадщини . Такі видатки були передбачені на заходи культури і мистецтва. 

1 млн грн знімається з Департаменту регіонального розвитку 

облдержадміністрації на виконання програми розвитку туризму в Черкаській 

області. Окрім того, за рахунок розподілу залишку коштів субвенції з 

державного бюджету місцевим бюджетам на реалізацію інфраструктурних 

проектів та розвиток об’єктів соціально-культурної сфери станом на 

01.01.2022 збільшуються призначення Департаменту будівництва 

облдержадміністрації на 46401,97653 тис. грн, з них по об’єктах:  

«Капітальний ремонт вулиці Шевченка (від Канівської районної 

державної адміністрації до підйому на могилу Т.Г. Шевченка), м. Канів» – 

17449,7 тис. грн; 

«Капітальний ремонт вулиці Енергетиків (від транспортної розв’язки 

автомобільної дороги державного значення Н-02/М-06/ - Кременець – Біла 

Церква–Ржищів–Канів–Софіївка. Під’їзд до м. Канева до Канівської районної 

державної адміністрації) м. Канів» в сумі 311,9 тис грн; 
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«Капітальний ремонт вулиці Енергетиків (від транспортної розв’язки 

автомобільної дороги державного значення Н-02/М-06/-Кременець-Біла 

Церква-Ржищів-Канів-Софіївка. Під’їзд до м. Канева до Канівської районної 

державної адміністрації) м. Канів (погашення кредиторської заборгованості)» 

- 43,6 тис грн; 

«Поточний середній ремонт автомобільної дороги загального 

користування державного значення Н-01 Київ (від перехрестя вул. 

Незалежності-Федорова до перехрестя вул. Незалежності-Соборна, від 

перехрестя вул.-Незалежності-Соборна до перехрестя вулиць Соборна - 

Перемоги, від перехрестя вул. Соборна-Перемоги до вул. Героїв Холодноярців 

(АЗС АМІС) м. Сміла» – 28596,7 тис грн. 

За рахунок наданих субвенції із бюджетів територіальних громад 

збільшуються на 99,3 тис грн доходи обласного бюджету, здійснюються 

видатки головним розпорядникам коштів, з них: 

75,4 тис. грн – Управлінню освіти і науки облдержадміністрації, зокрема: 

41,0 тис грн на придбання двох біотуалетів та двох рукомийників для 

облаштування укриття в об’єктах цивільного захисту персоналу та дітей 

(учнів) та на придбання матеріалів та фарби для косметичного ремонту 

приміщень та споруд КЗ «Михайлівська спеціальна школа Черкаської 

обласної ради»; 

34,4 тис грн на відшкодування комунальних послуг і енергоносіїв ДНЗ 

«Лисянський професійний аграрний ліцей»; 

23,90 тис грн – Департаменту будівництва облдержадміністрації, зокрема: 

12 тис грн по об’єкту «Капітальний ремонт комплексу будівель і споруд 

«Закладу дошкільної освіти № 3 «Зірочка» Шполянської міської ради 

об’єднаної територіальної громади Черкаської області» із застосуванням 

заходів теплореновації (заміна дверей та покрівлі, утеплення фасаду і на 

оплату сертифікату)»»; 

12 тис грн по об’єкту «Капітальний ремонт (енергоефективна 

термосанація) Білозірського ліцею - опорний заклад загальної середньої освіти 

Білозірської сільської ради Черкаського району Черкаської області (на оплату 

сертифікату)». 

ВИСТУПИЛИ:  

*запитав який нерозподілений залишок зараз є в бюджеті після 

врахування цих пропозицій.  

* відповіла, що вільний залишок становить 7 млн. грн. По цільових 

субвенціях: 

- освітні субвенції: 

22 млн грн - шкільні автобуси; 

2 млн грн - для забезпечення належних санітарно – гігієнічних умов 

приміщень закладів загальної середньої освіти.; 

805 тис грн - оснащення закладів загальної середньої освіти 

навчальними, СТЕМ-лабораторіями; 

2,2 млн грн - освітні потреби. 

- 2,4 млн грн - просторовий розвиток територій територіальних громад; 
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- 980 тис грн - кошти для спів фінансування територіальних громад. 

Резервний фонд становить 34,4 млн грн. 

*запитав як справи з виконання бюджету. 

* повідомила, що виконання становить 62 млн грн за результатами І 

півріччя 2022 року - 106,5 %. 

Головуючий запропонував перейти до голосування погодження 

розпорядження № 262. 

ГОЛОСУВАЛИ: 

 «За» - 12,   «Проти» – 0,   «Утрималися» - 0,   «Не голосували» - 0. 

(рішення прийнято) 

ВИРІШИЛИ: 

погодити розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

22.07.2022 № 262 «Про внесення змін до рішення Черкаської обласної ради від 

21.12.2022 № 10-12/VIII». 

Розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

22.07.2022 № 262 «Про внесення змін до рішення Черкаської обласної ради від 

21.12.2022 № 10-12/VIII» додається (додаток 24). 

Висновок додається (додаток 25). 

12. СЛУХАЛИ:  

* про розподіл міжбюджетних трансфертів. 

* повідомив, що мова йде про відшкодування комунальних послуг та 

енергоносіїв закладам комунальної власності. Це зарахування 35,6 тис грн за 

травень Лисянському професійному аграрному ліцею і 4,2 тис грн Уманському 

гуманітарно - педагогічному фаховому коледжу. Від початку вторгнення 

заборгованість по комунальних платежах в установах борг становить 5,2 млн 

грн. З них погашено лише 10 %. Ефективно зараз працює Умань, Шпола, 

Лисянка. В Черкасах, Золотоноші, Корсуні відшкодування не відбуваються. 

Прошу підтримати.  

ВИСТУПИЛИ: 

* (до КРАВЧЕНКО Н.М*) В попередньому розпорядженні йшла мова про 

виділення коштів на ремонт котлів. Хто був ініціатором? 

* відповіла, що ініціатором є Департамент соціального захисту населення 

облдержадміністрації і сам заклад.  

* запросив копію листів?. Запитав, чи є в планах звернення на отримання 

дозволу на проведення капітальних ремонтних робіт. 

Головуючий запропонував перейти до голосування погодження 

розпорядження №263. 

ГОЛОСУВАЛИ: 

«За» - 11,   «Проти» – 0,   «Утрималися» - 0,   «Не голосували» - 0. 

(рішення прийнято) 

ВИРІШИЛИ: 

погодити розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

22.07.2022 № 263 «Про розподіл міжбюджетних трансфертів». 
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Розпорядження Черкаської обласної військової адміністрації від 

22.07.2022 № 263 «Про розподіл міжбюджетних трансфертів» додається 

(додаток 26). 

Висновок додається (додаток 27).  

* наголосив, що залишилося питання «Різне». Вніс пропозицію 

обговорити питання спільно з керівниками структурних підрозділів 

розглянути та військовою адміністрацією. 

*пояснив, що ініціював на крайній зустрічі, правда в іншому форматі, за 

участю начальника обласної військової адміністрації в частині підтримання 

звітів. Розподіл відбувся. Має відбуватися певна економія ресурсів за статтями 

витрат. Хотілося б почути, за якими найбільше не використовувалися, яка 

економія, яка перспектива галузі вцілому до кінця року, в тому числі в умовах 

опалювального сезону і формування хоч якихось залишків на початок року, 

які дадуть можливість виконувати певні завдання в період міжсесійний або 

прийняття бюджету. Хотів би, щоб розпорядники ресурсів окремим питанням 

бути готові сказати про доходи і витрати, економію до планових показників, 

маємо до фінансування чи заборгованість. 

* повідомив, що питання приймається і хотів би розпочати цю ініціативу 

з охорони здоров’я, бо там ситуація найактуальніша і досить критична. 

Запропонував кожну бюджетну комісію заслуховувати інформацію хоча б 

одного розпорядника коштів і, якщо депутати не проти, щоб була саме галузь 

охорони здоров’я. І це не просто тільки обласні заклади, а й щоб було 

порівняння із закладами первинної, вторинної. В яких лікарнях найменші, в 

яких найбільші. Щоб в депутатів теж було розуміння.  

* пояснив, що близько 3 млн грн на оздоровленню з нас зняли. З березня 

по червень ніякі заходи не проходили. Виникла економія. Місяць назад 

Міністерство молоді та спорту України надало роз’яснення щодо можливості 

проведення заходів всеукраїнських та обласних змагань для дорослої вікової 

групи і також внесли зміни до постанови, які дозволяють нам фінансувати.  

* запропонував на наступне засідання заслухати Управління охорони 

здоров’я. Ще через одне засідання Управління освіти і науки чи Департамент 

соціального захисту Почнемо з найбільших. Протягом року 2-3 рази 

заслуховувати кожного позачергово і мати можливість поспілкуватися та 

задати питання. Кожен раз з працівниками апарату відпрацьовувати по одному 

розпоряднику коштів. 

 

 

 

 

Голова постійної комісії      * 

 

 

Секретар постійної комісії      * 


